
Uittreksel concept-verslag commissie NLG 08-06-2020 over de voordracht Jaarstukken 
2019.

4.a (alle commissies) Jaarstukken 2019

De voorzitter wijst erop dat de jaarstukken in alle afzonderlijke commissies worden 
besproken en verzoekt de commissieleden derhalve om hun inbreng toe te spitsen op de 
onderwerpen die de commissie NLG raken. 

04.a.1 Concerncontrol: Brief GS aan PS inz. Auditopvolging per 1 maart 2020 (C-agenda cie 
NLG en RWK 8-6-2020 en EFB en M&B 15 juni 2020)

De voorzitter geeft het woord aan de insprekers die zich hebben aangemeld.

Eerste termijn

Mevrouw Koning (CDA) leest in de stukken dat er bij de omgevingsdiensten (OD's) nog steeds 
zorgen zijn over het aantrekken van voldoende gekwalificeerd personeel. Als het werk niet 
goed gebeurt, zal dat uiteindelijk ook financiële consequenties hebben. Is er inmiddels al 
meer inzet op het vinden van personeel en heeft de gedeputeerde signalen dat dit ook zal 
slagen? Welke andere oplossingen zijn er?
Het CDA heeft ook zorgen over de handhaving bij Tata en Harsco. Een deel van het mandaat 
is zelfs teruggenomen. Dat geeft aan dat het werk door de OD niet altijd correct gebeurt. 
Houdt een en ander mogelijk verband met de zoektocht naar personeel? Wanneer verwacht 
gedeputeerde Olthof verbetering te zien? Is hiervoor ook perspectief in de begroting en de 
plannen van de OD NZKG? 

De heer Van Tiggelen (PVV) dankt voor het vele werk dat is verzet om het uitvoerige stuk te 
realiseren. De PVV heeft moeite met een paar zaken, waaronder de uitgaven voor 
Natuurnetwerk Nederland (NNN). In z'n algemeenheid vindt de PVV dat de financiële offers 
die van de burgers worden gevraagd doelmatig besteed moeten worden, zeker als het om 
grote bedragen gaat. Nut en noodzaak dienen onomstotelijk vast te staan. De PVV-fractie zal 
vermoedelijk een voorbehoud maken ten aanzien van een aantal punten. Dat zal echter 
tijdens de PS-vergadering blijken.

Mevrouw Kapitein (D66) heeft de navolgende opmerkingen over de jaarrekening. 
 In de jaarrekening staan veel goede initiatieven en projecten omschreven ten aanzien van 

landbouw. Bij de toewijzing van de POP3-gelden komt echter een interessante omslag. De focus 
lag voorheen op het versterken van de glastuinbouwconcentratiegebieden. Wat D66 betreft is 
daar niets mee. Integendeel. We leven nu echter in een andere tijd met nog belangrijkere 
prioriteiten voor de landbouw. Het is heel goed dat het college overweegt om de inzet van de 
nieuwe POP3-middelen in te gaan zetten voor de thema's klimaat, kringlooplandbouw, 
biodiversiteit en waterkwaliteit. D66 kijkt hiernaar uit.

 De realisatie van de door D66 gewenste NNN-hectares verloopt niet heel vlot. Mevrouw Kapitein 
begrijpt dat het ingewikkeld is. Het heeft derhalve haar aandacht.

 Opmerkelijk is dat zo weinig gedaan lijkt te zijn aan het beperken van geluidsoverlast. In de tabel 
in de jaarrekening staat dat er geen geluidsarm asfalt en geen geluidsisolerende maatregelen aan 



woningen zijn gerealiseerd. D66 begrijpt dat er een inhaalslag gaat komen, maar geluidsoverlast 
kan de komende jaren nog weleens een veel groter thema gaan worden. Afgelopen week zijn de 
resultaten van het RIVM-onderzoek naar buiten gekomen, waarin staat dat miljoenen mensen in 
Nederland last hebben van geluid. Het wegverkeer vormt een van de grootste oorzaken.

 In de jaarrekening wordt niets gemeld over het Datalab, enkel in het antwoord op een vraag van 
de VVD. D66 heeft veel interesse in wat het Datalab allemaal doet en het wat het gaat opleveren. 
Het kan een belangrijk middel zijn om te komen tot versnelling in innovatie op vele terreinen.

 D66 vindt de uitbreiding van het wandelnetwerk in Noord-Holland heel mooi en is blij dat het zo 
voortvarend wordt aangepakt.

De heer Zoon (PvdD) bedankt de ambtenaren voor de uitvoerige beantwoording van de 
vragen. Het is fijn dat dierenwelzijn genoemd wordt. Het is echter jammer dat het als 
onderdeel van het faunabeheer is opgenomen. Een aparte paragraaf zou op z'n plaats zijn.
Hoewel begin 2019 bij de Raad van State de PAS daadwerkelijk is vernietigd, is er afgelopen 
jaar qua stikstofherstel weinig gebeurd. De heer Zoon duidt het dan ook als een "verloren 
jaar". 
Het jaar 2019 leert ook dat 1.900 hectare agrarisch natuurbeheer eerder agrarisch is dan dat 
het NNN is. De Partij voor de Dieren zou dat graag omvormen naar natuurinclusieve 
landbouw. Is de gedeputeerde het daarmee eens?
De Kaderrichtlijn Water (KRW) blijkt weer niet gehaald te worden. De waterkwaliteit heeft te 
lijden onder vermesting en gifstoffen. De provincie heeft een rol als coördinator om dit op te 
pakken of om de waterschappen te dwingen het op te pakken. Het verschuilen achter de 
uitspraak dat het eigenlijk niet de rol van de provincie is, vindt de Partij voor de Dieren niet 
langer houdbaar.
Tot slot is het fijn dat de NNN-doelen op papier gehaald zijn, hoewel het één hectare te 
weinig is.

De heer Roosendaal (VVD) heeft als enige aanvullende vraag bij de jaarrekening 2019 of er 
op of na balansdatum bij de provincie, deelnemingen of verbonden partijen nog reële risico's 
zijn, anders dan COVID-19-gerelateerd, die mogelijk negatieve financiële gevolgen hebben 
en waarvan GS met de kennis van nu het nodig achten om de commissie NLG te informeren?
Ten aanzien van agendapunt 4a.1 merkt de Roosendaal op dat de VVD zeer tevreden is met 
de aanpak van de openstaande auditpunten. Die lijkt succesvol, hetgeen een compliment 
waard is. Het is heel mooi dat de punten zo goed worden opgepakt.

De voorzitter dankt de commissieleden voor hun inbreng en geeft het woord aan 
gedeputeerde Olthof (PvdA) om te reageren op de diverse vragen die zijn gesteld.

Beantwoording door gedeputeerde Olthof (PvdA):
In antwoord op de vraag van het CDA over het personeel bij de OD's (agendapunt 5) 
antwoordt gedeputeerde dat goed gekwalificeerd personeel in de volle breedte, niet alleen 
bij de OD's, een enorme opgave blijft. Het heeft zijn volle aandacht. Ook in de begroting 
wordt gekeken naar extra middelen om goed personeel aan te trekken. Het intrekken van 
het mandaat heeft overigens niet te maken met personeel. Die maatregel is genomen 
omdat een aantal zaken in de procedure niet goed verlopen is. GS laten daar thans 
onderzoek naar doen. Gedeputeerde verwacht de eerste resultaten daarvan in het najaar 
te kunnen delen met de commissie.



D66 stelde een vraag over geluidsoverlast. In 2019 is daarin wellicht nog weinig 
geïnvesteerd. Bij investeringen in wegen en asfalt wordt het echter absoluut 
meegenomen. Geluidsoverlast is uiteraard breder. Je kunt investeren in geluidsarm asfalt, 
maar ook in de isolatie van de woningen langs de wegen. Hiervoor geldt een aantal 
criteria. Bij beide maatregelen wordt altijd bekeken of het ook daadwerkelijk het beoogde 
geluidsvoordeel oplevert. Gedeputeerde is het er overigens mee eens dat geluid, geur en 
stof hele belangrijke punten van hinder zijn. Deze staan absoluut hoog op de agenda in 
alle milieudossiers.

De voorzitter bedankt gedeputeerde Olthof voor zijn beantwoording, waarna 
laatstgenoemde de vergadering verlaat en rond 15.30 uur zal terugkeren.

Beantwoording door gedeputeerde Rommel (VVD):
De heer Zoon (PvdD) vroeg of GS zien dat het agrarisch beheer meer vooropstaat dan het 
natuurbeheer? Vorig jaar is een verkenningsjaar agrarisch natuurbeheer afgerond. In drie 
NNN-gebieden, de Mijzenpolder, Eilandspolder-West en de Wormer- en Jisperveld, zijn 
pilots gestart waarin de natuur juist bovenaan wordt gezet. Bekeken wordt hoe dat samen 
met de agrariërs kan worden opgepakt. De pilot loopt nog, maar als gevolg van de 
coronacrisis zijn een paar gebiedsgerichte gesprekken helaas nog niet gevoerd. Deze 
staan echter wel op de agenda. 

Enkele partijen hebben genoemd dat NNN niet vlot verloopt. Momenteel worden de NNN-
gebieden in kaart gebracht en de mogelijkheden bekeken. Indien een deel van een 
aangewezen NNN-gebied niet zoveel waarde voor de natuur lijkt te hebben, wordt zelfs 
bekeken of er een ruil kan plaatsvinden met een ander gebied dat wél meer waarde heeft. 
GS zijn er druk mee bezig en zullen de commissie hier nader over informeren.

De Partij voor de Dieren gaf aan dat er op het stikstofdossier in 2019 weinig gebeurd is. 
Gedeputeerde Rommel meent dat er juist ongelofelijk veel gebeurd is en dat het absoluut 
geen verloren jaar is geweest. Er is doorgegaan met de herstelmaatregelen die al liepen, 
van 65% vorig jaar naar 80% dit jaar. Zij verwijst in dit kader ook naar het Programma 
Natuurontwikkeling (PNO). De TBO's (Terreinbeherende Organisaties) hebben dit jaar 
plannen ontwikkeld en rechtstreeks aan het Rijk voorgelegd t.b.v. de 100 miljoen euro die 
het Rijk extra wil besteden. Voorts komt er een tweede fase aan voor Europese middelen. 
GS zijn er derhalve heel hard mee bezig.

De voorzitter dankt gedeputeerde Rommel voor haar beantwoording en heet 
gedeputeerde Zaal van harte welkom, die voor de eerste maal aanwezig is bij de 
commissie NLG.

Beantwoording door gedeputeerde Zaal (D66):
De vraag van de VVD over de deelnemingen en nieuwe risico's hoort wat gedeputeerde 
Zaal betreft thuis bij de commissie ERP. Zij stelt voor om deze volgende week te 
behandelen, omdat ook de andere commissieleden daar wellicht in geïnteresseerd zijn. 
D66 heeft een aantal opmerkingen gemaakt over de POP3-gelden.
De Partij voor de Dieren wees op het thema dierenwelzijn. Het feit dat het op één punt (de 
jacht) genoemd wordt, betekent niet dat er in de andere beleidsdossiers geen aandacht 



voor zou zijn. Gedeputeerde Zaal wijst onder meer op de wildopvangcentra en 
schuilstallen. Dierenwelzijn heeft dus zeker de aandacht.

Beantwoording door gedeputeerde Loggen (VVD):
Gedeputeerde en de heer Zoon (PvdD) hebben de Kaderrichtlijn Water als gedeelde passie, 
zij het dat zij van mening verschillen over de manier waarop ermee moet worden 
omgegaan. De heer Zoon houdt een pleidooi voor meer regie vanuit de provincie. Dat 
standpunt deelt gedeputeerde niet. Alle voortekenen wijzen erop dat de normeringen 
voor de KRW in 2027 waarschijnlijk niet gehaald zullen worden. Dat betekent echter niet 
dat de provincie zich daarbij neerlegt of dat zij het voor lief neemt. Ook gedeputeerde zet 
zich ervoor in om zo ver mogelijk te komen en de doelen bij voorkeur te halen. Het is 
echter een hele complexe materie. Wat betreft de samenwerking met en het toezicht op 
de waterschappen, die daar in eerste aanleg de verantwoordelijkheid voor hebben, moet 
gedeputeerde constateren dat er uiterste pogingen worden gedaan en ook vele financiële 
middelen tegenover worden gezet om de KRW te halen. Maar het ene waterlichaam is het 
andere waterlichaam niet. Volgend jaar gaat er een pilot van start om te kijken of er 
binnen een waterlichaam, binnen een waterschap, versneld dichterbij de doelen kan 
worden gekomen. De voorbereidingen daartoe zijn gestart. Recent is een gespreksronde 
geweest met de drie waterschappen over een mogelijk project binnen zo'n waterschap 
waarvan men goede hoop heeft dat de ecologische doelen middels zo'n pilot gehaald 
kunnen worden. Dat zou vervolgens een mooi vertrekpunt bieden om ook elders uit te 
rollen. Gedeputeerde stelt voor om de pilots af te wachten en aan de hand daarvan het 
gesprek aan te gaan en te bekijken hoe de uitkomsten verder gebracht kunnen worden.

Beantwoording door gedeputeerde Stigter (GL):
Naar aanleiding van de vraag van D66 over het Datalab en of daar wel voldoende gebruik 
van wordt gemaakt, wijst gedeputeerde Stigter op het enorme belang van ICT en data. In 
de coronatijd is dat extra goed zichtbaar geworden. Gedeputeerde kan mevrouw Kapitein 
dus geruststellen dat ook GS het enorme belang van het Datalab zien. Op basis van 
complexe data-analyses en onderzoek, veelal met derden, kunnen er 
oplossingsrichtingen uit worden gehaald ten behoeve van belangrijke financiële opgaven 
op het terrein van bijvoorbeeld natuur, mobiliteit en energietransitie. Dus in de volle 
breedte van het financieel beleid maakt de provincie gebruik van het Datalab. 
Gedeputeerde wil een en ander tot uitdrukking brengen in de in het coalitieakkoord 
aangekondigde actualisatie van de datastrategie. Gedeputeerde verwacht deze 
datastrategie vlak voor of vlak na de zomer aan de commissie te sturen. Daarin zal nader 
worden ingegaan op het belang en het gebruik van het Datalab.

De voorzitter bedankt alle gedeputeerden voor hun inbreng. Er is geen behoefte aan een 
tweede termijn. 


